

လီၤခၢၣ်သးကညီပိၣ်မုၢ်ကရၢအလံာ်ဟ့ၣ်ယုၢ်ဆူကညီဖိခဲလၢာ်
ဖဲကညီတၢ်ဟံၤဆၢမုၢ်နံၤပဲၤထီၣ်(၇၂)ဝိတဝီ
လါယနူအါရံၤ၃၁သီ, ၂၀၂၁န့ၣ်



ကညီဖိခဲလၢာ်သ့ၣ်သ့ၣ်, တနံၤအံၤမ့ၢ်ဝဲ ၂၀၂၁န့ၣ်, လါယနူအါရံၤ(၃၁)သီ, ကညီတၢ်ဟံၤဆၢမုၢ်နံၤပဲၤထီၣ်(၇၂)ဝိတဝီ အမုၢ်
နံၤတနံၤန့ၣ်လီၤ. ကညီတၢ်ဟံၤဆၢမုၢ်နံၤအံၤ မ့ၢ်မုၢ်နံၤတနံၤလၢအပာ်ဖျါထီၣ် ကညီဖိအတၢ်ယုၢ်တၢ်ဖိး ဦးတၢ်ဂဲၤလိာ်မၤသကိးတၢ်လၢ
တၢ်ကဒီးန့ၢ်က့ၢ်တၢ်တုၤသိးထဲသိး ဦးတၢ်သဘျၢလၢကညီဖိခဲလၢာ်အဂီၢ် အမုၢ်တနံၤန့ၣ်လီၤ. လၢကညီတၢ်ဟံၤဆၢမုၢ်နံၤဆၢက့ၢ်အ
လီၤပဲၤထီၣ် (၇၂)ဝိတဝီအံၤမဲၤကညီဖိခဲလၢာ်ကပူၤန့ၣ်ပူၤဒါ, မၤန့ၢ်အိၣ်ကဲ ဦးထွဲထီၣ်သကိးဘၣ်ပခိၣ်ယုၢ်ယုၢ်ဖိးဖိး ဆူတၢ်မၤန့ၢ်ဖိတၢ်
လၢအဆိအချၢ တက့ၢ်န့ၣ်မ့ၢ်ပဝဲကညီပိၣ်မုၢ်ကရၢအတၢ်မုၢ်လၢဒီးတၢ်ဆၢဂ့ၢ်ဆၢဝါန့ၣ်လီၤ.

ကညီဖိခဲလၢာ်သ့ၣ်သ့ၣ်, ပဝဲကညီဖိတကလုာ်အံၤ ပမ့ၢ်တ့ၢ်ပုၤတကလုာ်လၢ အအဲၣ်တၢ်တီတၢ်လီၤ, အဲၣ်တၢ်မုၢ်တၢ်ခုၣ်,
အဲၣ်တၢ်သဘျၢ ဦးမၤကလုာ်အိၣ်ကစုသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ပအဲၣ်တၢ်အ့ၣ်လိာ်ဆိးက့ၢ်, တၢ်ဒုးတၢ်ယၤ ဦးတၢ်မၤသံမၤဝီလိာ်သးအယံ ပ
ဖိၣ်ထီၣ်တၢ်စုကဝဲဒီးဟံၤဆၢတၢ်န့ၣ် တမ့ၢ်လ့ၤတက့ၢ်ဘၣ်. ပဘၣ်တၢ်ဆိၣ်တံၢ်မၤန့ၢ်ပုၤလၢကလုာ်ဒိၣ်စိသ့ၣ်တဖၣ် လၢမိၢ်ပာ်ဖဲဖုအစိ
ဒီးတုၤလီၤလၢပစိဆၢကတီၢ်ခဲအံၤတစိဘၣ်တစိအယံလၢတၢ်ဒီးသၤလီၤက့ၢ်ပသးအဂီၢ်ကညီတၢ်ဟံၤဆၢမုၢ်နံၤဘၣ်အိၣ်ထီၣ်ဝဲဒၣ်န့ၣ်
လီၤ. ကညီတၢ်ဟံၤဆၢမုၢ်လဲၤကျဲအံၤမ့ၢ်တမ့ၢ်တၢ်မုၢ်တၢ်ခုၣ်အကျဲဘၣ်ဆၣ်သန့ၣ်က့ၢ်ပန့ၣ်သပုၤကတၢ်လၢကမ့ၢ်ကျဲတဘိလၢကဆု
ပဝဲကညီဖိသ့ၣ်တဖၣ်ဆူတၢ်မုၢ်တၢ်ခုၣ်အဂီၢ်အယံမဲၤပကအိၣ်ဒီးတၢ်ယုၢ်တၢ်ဖိး, တၢ်နံၤဟံၤလိာ်သးဒီးဆိၣ်ထွဲသကိးကညီတၢ်ဟံၤဆၢ
တၢ်ဖိးတၢ်မၤတဂၤလၢပလီၤသန့ၣ်ဒၣ်ဝဲစုၣ်စုၣ်ဒဲတၢ်ကူၣ်သ့ၣ်လၢအအိၣ်ဒီးပုၤတုၤပတုၤသကိးဆူပတၢ်မၤန့ၢ်ဖိတၢ်တစုန့ၣ်တက့ၢ်.

ကညီဖိခဲလၢာ်သ့ၣ်သ့ၣ်, ဆၢကတီၢ်ကိာ်ကိာ်လၢလၢခဲအံၤထံၣ်ရံၢ်ကီၢ်သဲးတၢ်အိၣ်သးလၢကညီဖိအဂီၢ်မုၢ်တၢ်လၢအကိာ်အဂီၢ်
ဒီးမ့ၢ်တၢ်လၢအတၢ်ဒီးပထံၣ်ကိာ်ခိၣ်န့ၢ်ဒီးပဝဲကညီကလုာ်ထံဖိကိာ်ဖိကမ့ၢ်သ့ၣ်တဖၣ်အါမးန့ၣ်လီၤ. န့ၣ်ဒါသ့ၣ်တဖၣ်ကတီၢ်ဃာ်
အသးလၢလၢပုၤပုၤလၢကထီၣ်ဒုး, ဆိၣ်ဖျိးမၤဟးဂီၢ်ကွံာ်ကညီဖိသ့ၣ်တဖၣ်ဒီးစးထီၣ်ဟူးဂဲၤတ့ၢ်ဝဲဒၣ်လံန့ၣ်လီၤ. ဖဲတၢ်တၢ်ဒီးပုၤဒ်
အံၤအဆၢကတီၢ်ပဝဲကညီဖိသ့ၣ်တဖၣ်ပမ့ၢ်တအိၣ်ယုၢ်အိၣ်ဖိး, အိၣ်ဒီးတၢ်သးလီၤပလိာ်ဘၣ်န့ၣ်ပဒုၣ်ပဒါကမ့ၢ်ပုၤလၢအမၤန့ၢ်ပုၤထီ
ဘိအယံ မဲၤပကဟံၤသ့ၣ်ဟံၤသးအိၣ်ဒီးတၢ်သးယုၢ်ဖိးလီၤပလိာ်လၢတၢ်ဂ့ၢ်ဒီးလၢတၢ်လဲၤထီၣ်လဲၤထီၣ်အဂီၢ်, အဒိၣ်ကတၢ်လၢတၢ်မၤန့ၢ်
အဂီၢ်န့ၣ်တက့ၢ်. ကညီတၢ်ဟံၤဆၢမုၢ်မၤန့ၢ်တၢ်အဂီၢ် မုၢ်ဒါတအိၣ်ထဲလၢပုၤတဖု, တကရၢဒီးပုၤတဂၤအစုပူၤဘၣ်. မုၢ်တစံးခွါတစံးမုၢ်ဒါ
အိၣ်ဝဲဒၣ်လၢ ပဝဲကညီဖိခဲလၢာ်အစုပူၤန့ၣ်လီၤ. ဒဲတၢ်သ့အိၣ်ဒီးပုၤအသိး ပမ့ၢ်မၤသကိးတၢ် မုၢ်လၢအလီၤ, ခွါလၢအလီၤ အိၣ်ဒီးတၢ်
ဟ့ၣ်ဂံၢ်ဟ့ၣ်ဘါ, တၢ်တိစၢမၤစၢလိာ်သးယၢ်ခိယၢ်ခိန့ၣ် ကမ့ၢ်စ့ၢ်ကိးကျဲအဂ့ၢ်ကတၢ်တဘိလၢ ကမၤဆူၣ်ထီၣ်သးအတၢ်ဂံၢ်တဘိ
လၢတၢ်ဖဲသကိးမၤသကိးတၢ်လၢကညီတၢ်ဟံၤဆၢမုၢ်နံၤတၢ်ဖိးတၢ်မၤအပူၤန့ၣ်လီၤ.

ကညီဖိခဲလၢာ်သ့ၣ်သ့ၣ်, ကညီတၢ်ဟံၤဆၢမုၢ်ဒုး တဝံၤတဝဲာ်ဝဲဒၣ်ဒီးဘၣ်. လၢတၢ်ဟံၤဆၢမုၢ်လဲၤကျဲဒီးတကတီၢ်အပူၤ ပိာ်
မုၢ်ပိာ်မၤ, သ့ၣ်က့ၢ်သးပုၤ ဒီးဖိဒဲဖိသ့ၣ်သ့ၣ်တဖၣ် မ့ၢ်ပုၤလၢအဘၣ်ကွၢ်ဆၢခဲတၢ် အအါကတၢ်န့ၣ်လီၤ. လၢတၢ်ဘၣ်ဒိဘၣ်ထံး ဒီး
တၢ်သံတၢ်ပုၤအမဲာ်ညါ တၢ်လၢထံဖိကိာ်ဖိဘၣ်ကွၢ်ဆၢခဲတၢ်ဝဲထီၣ်န့ၣ်မ့ၢ်ဝဲတၢ်ဖိးအိၣ်မၤအိၣ်, တၢ်အိၣ်တၢ်အိ, တၢ်အိၣ်တၢ်ဆိး, တၢ်
ကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်သ့ဒီးတၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချၢ အတၢ်ကီတၢ်ခဲသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ဒဲသိးပဘျါရဲၤကွံာ်တၢ်ဂ့ၢ်ကီသ့ၣ်တဖၣ်အံၤကသ့အဂီၢ်အ
လီၤအိၣ်လၢပဝဲကညီဖိခဲလၢာ် ပကဘၣ်မၤနီၣ်မၤယါတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤသ့ၣ်တဖၣ်လီၤတၢ်လီၤဆဲး ဒီးယုၢ်သကိးကျဲ ဒဲသိးပတိစၢမၤစၢပုၤ
တူၢ်ဘၣ်တၢ်သ့ၣ်တဖၣ်ကသ့ဝဲ ဒီးထုးထီၣ်ကွံာ်ပုၤတူၢ်ဘၣ်တၢ်သ့ၣ်တဖၣ် လၢတၢ်ဆိၣ်တံၢ်မၤန့ၢ်ပုၤလီၤစိလီၤထီၣ်အပူၤ ကသ့ဝဲဒၣ်အဂီၢ်
န့ၣ်လီၤ. ပဒုၣ်ပဒါတအိၣ်မံခဲသပုၤနီတဘျီလၢကကိာ်စုကိာ်ခိၣ်, မၤလီၤမုၢ်လီၤဖးဒီးမၤလီၤမုၢ်လီၤမိာ်ကွံာ်ပပုၤကလုာ်ကညီဖိအဂီၢ်န့ၣ်
ဘၣ်. လၢတၢ်န့ၣ်အယံမဲၤပကအိၣ်ဒီးတၢ်ထံၣ်တမံၤယီ, တၢ်ဟံၤသးတဖျၢၣ်ယီ လၢတၢ်ဟံၤဆၢမုၢ်နံၤတၢ်ဖိးတၢ်မၤအပူၤဒဲသိးပသ့တမ့ၢ်ပုၤလၢ
အလီၤန့ၣ်ညီညီကလဲာ် ဆူပဒုၣ်ပဒါအတၢ်လံၣ်န့ၢ်လွဲန့ၢ်အပူၤတဂ့ၢ် ဒီးပကမ့ၢ်ပုၤလၢအမၤန့ၢ်ဒုၣ်ဒါထီဘိအဂီၢ်န့ၣ်တက့ၢ်. လၢပတၢ်
တူၢ်ဘၣ်ခိၣ်ဘၣ်ဒီးတၢ်တၢ်ဒီးပုၤသ့ၣ်တဖၣ်အယံမဲၤပသ့တဂ့ၢ်ကဒါက့ၢ်ပလီၤခဲဒီးအၢၣ်လီၤသကိးပဒုၣ်ပဒါအတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲလၢ

အထိဒါလိာ်အသးဒီး ပကညီတၢ်ဟံၢ်ဆါအကျဲသနူတဖၣ်န့ၣ်တက့ၢ်. မ်ပကဆါထၢၣ်ကံၢ်ကျၢၤ လၢပကျဲသနူဒၣ်ဝဲအပူၤဒီး ဂုၢ်ကျဲးစး ဆူၣ်ဆူၣ်တုၤပတၢ်ဟံၢ်ဆါဝဲဝဲဒဲးဒီးတၢ်မၤနၢၤတစုန့ၣ်တက့ၢ်.

ကညီဖိခဲလၢာ်သ့ၣ်သ့ၣ်, ကညီပိာ်မုၢ်ကရၢဟံၣ်ဒိၣ်ဒီးပာ်လၢကပီၤ ကညီခိၣ်န့ၣ်သိၣ်ဒူမုၢ်ခါဒီးထံဖိကီၢ်ဖိခဲလၢာ်လၢအဟ့ၣ် လီၤအတၢ်ဆါကတီၢ်ဒီးတကတီၢ်လၢကညီတၢ်ဟံၢ်ဆါအတၢ်လဲၤကျဲအပူၤလၢဟီၣ်ခိၣ်မဲာ်ဖံးခိၣ်တၢ်ဒုးမ့ၢ်ဂ့ၤ. စီၢ်နီၤခိၣ်ထံရံၢ်ကီၢ်သဲးတၢ် ဒုးမ့ၢ်ဂ့ၤ ဒီးကယဲာ်တၢ်ကူၣ်တရံးတၢ်ဒုးကျဲတမံၤလၢလၢသ့ၣ်တဖၣ်မ့ၢ်ဂ့ၤဒိၣ်မးန့ၣ်လီၤ. ကညီပိာ်မုၢ်ကရၢ စံးဘျုးဘၣ်ကညီမုၢ်ကိး ဂၤဒ်အမ့ၢ်သုးမုၢ်တဖၣ်သဝီသးပျံၤမုၢ်တဖၣ်ဒီးဝဲကျိၤဝဲဒုပိာ်မုၢ်ပျံၤမၤတၢ်ဖိတဂၤလၢလၢလၢအအဲၣ်ဘၣ်အထံအကီၢ်အပျံၤကလုာ် ဒီးဟ့ၣ်လီၤအသးလၢ ကညီတၢ်ဟံၢ်ဆါတၢ်ဖံးတၢ်မၤအပူၤအယိာ်န့ၣ်လီၤ. မ်ပကမၤသကိးဒီးတၢ်ဆူၣ်ညါအိၣ်ဒီးတၢ်သးဒူ လၢတၢ်ဟံၢ်ဆါ ထီဒါဒုၣ်ဒါအပူၤ ဒီးတၢ်သးတီၤလၢတၢ်မၤသကိးတၢ်လၢ ပျံၤကလုာ်တၢ်ဖံးတၢ်မၤအပူၤန့ၣ်တက့ၢ်. ပမ့ၢ်အိၣ်ဒီးတၢ်န့ၣ်ဟံၢ်လိာ်သး, တၢ် ဒိ ကန့ၣ်လိာ်သး ဒီးတၢ်ဟံၣ်ကဲလိာ်သးတဂၤဒီးတဂၤ ယၢ်ခိၣ်ယၢ်ခိၣ် လၢအလီၢ်ဒီးအလီၢ်ဒၣ်ဝဲစုာ်စုာ်န့ၣ် ပနၢ်လၢ ကမ့ၢ်စ့ၢ်ကိးကျဲတဘီလၢ ကမၤစၢၤပျံၤဒ်သိးပကဘျုးထီၣ်ဒီးပတၢ်မၤနၢၤအဖိတၢ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

ကညီဖိခဲလၢာ်သ့ၣ်, လၢခံကတၢ်ကညီပိာ်မုၢ်ကရၢသးအိၣ်ဆါဂ့ၤဆါဝါဘၣ်က့ၤကညီခိၣ်န့ၣ်သိၣ်ဒူမုၢ် ခါခဲလၢာ် လၢအဟ့ၣ်လီၤတၢ်အသး လၢကညီတၢ်ဟံၢ်ဆါတၢ်ဖံးတၢ်မၤတဖၣ် ယုာ်ဒီးကညီဖိလၢထံလီၢ်ကီၢ်ပူၤ, ထံဆါကီၢ်ဆါ ဒီးထံချၢ ကီၢ်ချၢခဲလၢာ်လၢ မ်သုကအိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချၢ, ပူၤဒုၣ်ပူၤဒါမၤန့ၢ်အိၣ်ကဲ ဒီးအိၣ်ဒီးတၢ်သ့ၣ်ပုၢ်သးဆါ, တၢ်သးသဒုၣ်အဂ့ၤထီၣ်တိ လၢသု တၢ်ဖံးတၢ်မၤအပူၤဒ်သုကမ့ၢ်ပျံၤလၢအမၤနၢၤဒုၣ်ဒါဒီးဆုၢ်က့ၤပျံၤကလုာ်ဆူၣ်တၢ်မၤနၢၤအဖိတၢ်အဂီၢ်န့ၣ်တက့ၢ်.

မ်ကညီတၢ်ဟံၢ်ဆါကမၤနၢၤတၢ်လၢအဆိအချၢ န့ၣ်တက့ၢ်.

ပၤဆုၢ်တၢ်ကမံးတံာ်
ကညီပိာ်မုၢ်ကရၢ
လီၢ်ခါၣ်သး